
В статье рассматривается роль конституционных и уставных судов субъектов РФ в современной 

судебной системе. Автором рассматриваются институциональные задачи, ставящиеся перед 

конституционными и уставными судами субъектов РФ и решаемые только ими. В статье 

приводится опыт эффективного функционирования региональных органов конституционной 

юстиции в обеспечении и защите прав человека и гражданина в России. Автором предлагаются 

пути решения проблемы полноценного функционирования регионального конституционного 

правосудия. 

In the article the role of the constitutional and charter courts of entities of the Russian Federation in 

modern judicial system is considered. The author investigates the institutional tasks which are put 

before the constitutional and charter courts of entities of the Russian Federation and solved only by 

them. In the article an experience of effective functioning of regional bodies of the constitutional justice 

in providing and human rights protection and the citizen is given in Russia. The author offers solutions of 

a problem of full functioning of regional constitutional justice. 


